



COS and Affiliated Societies Annual Meeting & Exhibition 2003

Scientific Program

Day 2 / Jour 2 Friday, June 27 / Vendredi 27 juin

cos Scientific Session 2 / Atelier scientifique 2

**Making a Difference in Eye Care in Underserved Populations /
Le réaménagement des soins oculaires chez les populations mal servies**

1030–1200

Location / Local : Highland 10

Objectives: To illustrate different avenues of improving eye care in underserved populations and to discuss practical approaches to increase the effectiveness of different types of involvement. The burden of world blindness, the World Health Organization Vision 2020 Program and new developments in international ophthalmology will also be reviewed.

Objectifs : Illustration de divers moyens d'améliorer les soins oculaires chez les populations mal servies et revue de façons pratiques d'accroître l'efficacité de différents types d'engagement. Le fardeau de la cécité dans le monde, le programme Vision 2020 de l'Organisation mondiale de la santé et les nouveaux développements internationaux en matière d'ophtalmologie seront aussi à l'ordre du jour.

Guest / Invité :

David Yorston, London, UK

Moderators / Animateurs :

Ralf Buhrmann, Brian Leonard

1030 Welcome

B. Leonard

1032 What's new in international ophthalmology

David Yorston, M. Aubin

1055 Making a difference through service

J. Harvey

1104 Making a difference through public health

M. Aubin

1113 Making a difference through research

D. Maberley

1123 Making a difference through teaching

B. Leonard

1131 Conférence E.A. Baker Lecture

Harnessing short-term involvement for long-term goals

David Yorston

1140 Discussion